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Skolebestyrelsesmøde Referat 
Mandag d. 21. august 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Mødet gennemføres som vanligt fra 17.00~18.30, hvorefter forældrerepræsentanterne holder en selvstæn-
dig drøftelse frem til 19.30 jf. dagsordenpunkterne. 
Der serveres kage og kaffe fra 16.45. Mødet starter kl. 17.00 
 
Deltagere: Kirstine, Mikkel, Michael, Marina, Lars, Lise, Jakob, Søren 
Afbud: Heidi, Anna 
Forsinket: Katrine 
 

Dagsorden (17.00~18.30):  
1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Godkendt.  
2. Kort introduktion ved formanden om mødets indhold og opdeling  

Vi har brugt meget tid på principper, så vi skal afklare hvad der skal ske fremadrettet. 
Der skal IKKE være valg, da Heidi ikke er stoppet. Vi har fuld bestyrelse. Den er blevet skåret ned 
med en person. 
Kort præsentation af nye personer i bestyrelsen. 

3. Præsentation og nyt fra elevrådet (Bortfalder formentlig) 
Vi skal i gang med elevrådsvalg. Betinna er fortsat kontaktperson på elevrådet (de store) 
Josie er kontaktperson for det lille elevråd.  
Første elevrådsmøde 18. september, så de kan være med til næste bestyrelsesmøde. 
I det lille elevråd har der været afholdt et møde. Det er her blevet vedtaget at der laves en skralde-
ordning. 

4. Opfølgning på elevtrivselsmåling 
Vi kan stadigvæk kun sammenligne os med tal fra 2021-2022. Vi kan ikke se hvordan vi ligger i for-
hold til de andre skoler. 
Lærerne har kigget ind i svarerne fra eleverne, og bliver en del af arbejdsprocessen om børnesyn og 
hvordan undervisningen skal være.  
Vi er stadigvæk under tilsyn, selvom vi har lavet en meget flot trivselsmåling. De vil se at det er en 
stabil kurve.  
Vi har haft et par halv dårlige år under Covid-19. Nu er vi tilbage på samme niveau. 
Forvaltningen er enige med skoleledelsen.  
Vores fornemmelse for at vi gør nogle ting rigtigt holder dog stik. Vi har rykket os, og skal forsætte 
med dette. 
Vi har deltaget i alt hvad STUK har bedt os om. Men der kommer ikke mere sparring. 
Når var har den fulde data, så tager vi det op på næste møde. 

5. Nyt fra skole og skoleklub (Lars) 
- Økonomi skole + kommune 

Vi får ikke af vide om hvordan det går med kommunens samlede kasse.  
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VI fik ikke elever i skolelukning. 
De penge som vi er blevet lovet tilbage i forbindelse skolelukninger har vi ikke fået. Vi har 
heller ikke fået diverse andre puljepenge. 

- Personaleændringer og skoleårets planlægning 
Vi har fået to opsigelser af to dansklærere i 2. klasse lige omkring sommerferien. VI har 
slået de to klasser sammen. Og ansætter en dansk lærer. 
Vi har derudover slået en stilling op til en klubpædagog.  
Vi har fået mange ansøgere til pædagogstillingen. Der er ikke mange ansøgere til lærerstil-
lingen.  
Skoleårets planlægning kører efter en skabelon. TR og skoleleder skal lave en skoleplan. 
Den er lavet i foråret samtidig med fagfordeling og er et vigtigt værktøj. 
Hvis vi ser noget som ikke holder i forhold til principperne, så skal de revurderes om prin-
cippet skal ændres eller om vi skal holde fast i det. Hvis ikke vi bruger principperne, så er 
det spildt arbejde. 

- Status på skolens hjemmeside 
Det er aftalt mellem formand og Anette at den skal i brug så hurtigt som muligt. 

- Årshjul for skolen 
Verdensmålsugen kører i uge 41. Der har været afholdt møder. Det fastholdes med man-
dag-torsdag og åbent hus torsdag aften. Fredag er motionsdag. 
Vi ændrer dog strukturen lidt for selve skoledagen.  
Vi har stadigvæk som mål at bliver verdensmålscertificeret. Det skal vi have på, til næste 
møde. 
Vi har udeskole for 0.-3.klasse. Det skiller os ud fra de andre skoler. Lars og Louise skal i 
morgenradio 22/8. Det har en god effekt på både elever og lærere at være væk fra den nor-
male matrikel. 

- Status på oprettelse af specialklasserække på Præstø Skole 
De elever som skal visiteres til BF (Bridge Fuldtid) er blevet gjort. Vi har stadigvæk også de 
alm. Bridge elever.  
Vi har ikke fået nogle penge til denne ændre (BF) VI har fået tilsendt nyt materiale til en nu 
tildelingsmodel, som skal til høring i september. 
Der er kommet specialklasser på alle fem hovedskoler i kommunen. 
Når man visiteres, så kommer der en afgørelse. Forældrene kan, hvis utilfredse med afgø-
relsen, klage. 

6. Nyt fra forældreforeningen (Søren) 
Skolen vil gerne have at sommerfesten ligger den 7. juni. 
Forældreforeningen sponserede is til 1. skoledag. 
 

7. Nyt fra formanden. 
Ikke noget nyt. 
 

8. Evt.  
I andre kommuner har man eks. en aktiv ældreforening. Her har der været ældre pensionerede læ-
rere ude på skolerne og være med som hjælpe/støtte. 
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Det er desværre ikke altid den succes som man håber på. Det er ikke noget som vi mener er aktuelt 
på Præstø skole. 
Lars sender materiale ud til skolebestyrelse om høringssvar. Så tager vi kommunikationen over 
mail. 
Opsamling på skolesammenlægningerne som punkt på næste møde. 

 
Fortsættelse af møde med forældrerepræsentanter (18.30-19.30) 

1. Konstituering (næstformand) 
Mikkel Piil er valgt. 
 

2. Gennemførelse af valg til skolebestyrelsen 
Skolebestyrelsen fortsætter ved at flytte de to suppleanter op som faste medlemmer, og derved 
med accept af, at nogle medlemmer ikke kan deltage med den godkendte mødefrekvens på 8 mø-
der pr. skoleår. 
 

3. Genbesøg af Forretningsorden og vedtægt 
Fremsendt udkast til Forretningsorden er godkendt og uploaded i dropboks. 
 

4. Mødefrekvens og mulighed for at indlægge yderligere 
Det er godkendt med to færre møder for skoleåret 2023/24. Den udsparet tid ses anvendt med del-
tagelse i relevante eksterne møder, herunder i regi af kommunen og/eller forældrerødderne/foræl-
drebestyrelsen. Formanden afdækker muligheden for, at dele af skolebestyrelsens forældrerepræ-
sentanter kan deltage på et møde med Forældrerødderne for kort at præsentere de udarbejdede 
principper, bestyrelsens anvendelse heraf samt ved gensidig drøftelse at definere, hvor der med 
fordel bør lægges tyngde for skolebestyrelsen arbejde for skoleåret 2023/24. 
Der bør prioriteres deltagelse i BUF mødet i 4. kvt. 
 

5. Status på principper 
De 8 udarbejdede principper ses dækkende for nu, men anvendelsen af skærm/computer i under-
visningen ønskes debatteret på næste bestyrelsesmøde, hvor skolelederen bedes afdække nuvæ-
rende regler og anvendelse, efterfulgt af gensidig drøftelse af fordele og ulemper herved. Drøftel-
serne ses at bidrage til grundlag for udarbejdelse af et princip for området. 
 

6. Erhvervsmedlem - hvem? 
Ændringen af forretningsordenen åbner op for, at erhvervsmedlemmet også ses anvendt i rollen 
som forbindelsesled til mulige arrangementer og aktiviteter for eleverne efter skole – med fokus på 
det ældste segment. Formanden drøfter denne vinkel med afgået formand Kristina Kingo, som har 
ytret lyst til at virke som erhvervsmedlem. 
 

7. Andet. 
Følgende punkter føres til dagsorden for næste møde mandag den 25. september: 

• Status fra skoleledelsen: 
• Det gode arbejdsmiljø 
• Verdensmålsugen samt muligheden for certificering 
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• Skolesammenlægning 
• Status på arbejdet med skolens hjemmeside (Lars og Michael) 
• Temadrøftelse: anvendelse af skærm i skoletiden/SFO (evt. med deltagelse fra SFO.) 

Kommende mødedatoer 
21. august 
25. september 
13. november 
15. januar 
04. marts 
15. april 
13. maj 
10. juni 

 


